

Pemodenan beri impak kepada masyarakat

DE 26.7.2018 I
Sherell Jeffrey

KOTA KINABALU: Pemodenan telah memberi impak kepada masyarakat dengan cara yang baik dengan menjana pekerja produktif yang bertindak pantas dalam apa jua keadaan sebagai tuntutan kehidupan, namun pemodenan hadir dengan harga yang tinggi.

“Terdapat kos yang perlu dibayar oleh sesetengah masyarakat, orang yang tidak bersedia dengan pembangunan pesat ini mungkin tidak dapat menyesuaikan diri dengannya, meninggalkan mereka dalam keadaan putus asa,” kata Ketua Menteri Datuk Seri Mohd Shafie Apdal.

Beliau selanjutnya mengatakan bahawa kehidupan yang serba pantas ini dilihat sebagai masalah oleh orang-orang ini, dan ini membawa idea yang bertentangan tentang makna kebahagiaan.

Beliau berkata demikian semasa merasmikan Persidangan Antarabangsa Asian Association of Indigenous and Cultural Psychology (AAICP) ke-9 dengan tema “Mempromosikan Kesihatan, Kebahagiaan dan Kualiti Hidup: Perspektif Psikologi, Sosial dan Budaya” di Universiti Malaysia Sabah (UMS), di sini, Rabu.

Ucapannya disampaikan oleh Pembantu Menteri Pelajaran dan Inovasi Jenifer Lasimbang.

“Hari ini, kita berada dalam perlumbaan untuk memenuhi idea popular cara hidup yang ‘standard’, tanpa menyedari bahawa kita mula melupakan akar budaya kita sendiri,” katanya.

Beliau berkata jika keadaan itu berterusan, masyarakat generasi akan datang tidak akan dapat mengetahui dan menghargai keindahan budaya mereka sendiri yang pada suatu masa dahulu menunjukkan identiti rakyatnya.

“Daripada perspektif saya, saya akan mengatakan bahawa persidangan ini diadakan pada masa dan di tempat yang tepat sebagai platform untuk kita semua berkongsi dan membincangkan idea-idea kita dalam membantu membina kehidupan yang berkualiti, tanpa mengorbankan nilai dan budaya asli kita



JENIFER memukul gong sembilan kali sempena persidangan tersebut.

sendiri,” katanya.

Sementara itu, Naib Canselor UMS Prof Datuk Dr D Kamarudin D Mudin yang diwakili oleh Dekan Fakulti Pendidikan dan Psikologi, Prof Dr Mohd Dahlan A. Malek menyatakan empat matlamat persidangan itu.

Iaitu untuk memahami faktor-faktor yang menggalakkan kebahagiaan, kesihatan dan kesejahteraan, kedua, untuk mengkaji bagaimana fikiran, emosi dan tindakan manusia dalam konteks tempatan, sosial, budaya dan global mempengaruhi kebahagiaan, kesihatan dan kesejahteraan.

Ketiga, adalah untuk mengintegrasikan kesenian dan kemanusiaan dengan sains sosial untuk memahami kebahagiaan, kesihatan dan kesejahteraan dan keempat adalah untuk menyumbang kepada pembangunan pengetahuan psikologi yang relevan, bermanfaat dan sejagat yang mempromosikan kebahagiaan, kesihatan dan kesejahteraan.

“Saya berharap persidangan ini akan memudahkan pertemuan kedua-dua rakan lama dan baharu dan menjalin kerjasama penyelidikan dan rangkaian pada masa hadapan,” katanya.

Turut hadir ialah Presiden AAICP Prof Dr Uichol Kim yang berkata persidangan

antarabangsa itu diadakan di Kota Kinabalu kerana aspek yang paling penting dalam kehidupan kita adalah orang dan budaya memberikan kita kreativiti dan kepelbagaian adalah kekuatan masyarakat global kita.

“Hari ini semua orang bercakap tentang revolusi perindustrian keempat, bagaimana robot, komputer, Internet bekerja di seluruh dunia, tetapi ada sesuatu yang tidak boleh dilakukan oleh komputer dan sesuatu yang tidak dapat difahami oleh komputer dan ia adalah emosi dan budaya,” katanya.

Beliau berkata apa yang kita alami sekarang, adalah semua orang mempunyai telefon pintar, tetapi berhati-hati ini boleh membuat anda sangat bodoh, kesepian dan tertekan.

“Inilah yang berlaku kepada orang muda hari ini yang menghabiskan lebih banyak masa pada telefon pintar mereka daripada berinteraksi dengan orang ramai, apa yang kita mahu lakukan adalah membincangkan dan memahami orang,” katanya.

Persidangan antarabangsa itu yang akan berakhir pada 27 Julai, menampilkan penceramah dari seluruh dunia, seperti Malaysia, Amerika Syarikat, Kanada, Itali, India, Taiwan dan Indonesia.